
PROTOKÓŁ Nr L/22 

 

z L Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 18 lutego 2022 r. w budynku Urzędu Gminy Działdowo,  

ul. Księżodworska 10  sala konferencyjna nr 6. 

 
W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny 

radny: K. Chyliński 

 
Sesja odbyła się w godzinach 907 –1115 

 
Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Pan Gustaw Marek Brzezin  - Marszałek Województwa  

Warmińsko- Mazurskiego 

Pan Grzegorz Mrowiński    - Burmistrz Miasta Działdowo 

Pan Paweł Cieśliński   - Starosta Powiatu Działdowskiego 

Pan Sebastian Cichocki   - Wójt Gminy Iłowo 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy  

Pan Jarosław Gawenda   - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

Pan Dariusz Frejnik    - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

Jan Świniarski              - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska    - Skarbnik Gminy  

Daniel Ławicki   - Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Inwestycji i Remontów 

Danuta Smereczyńska - Kierownik Referatu Oświaty i Kultury 

Kamila Piotrowska  -Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy  

Społecznej w Działdowie 

Pani Aleksandra Kowalska - Dyrektor Biblioteki -Centrum Kultury Gminy 

Działdowo 

Sołtysi z terenu gminy -  zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia L Sesji Rady Gminy 

Działdowo. Następnie na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad 

i powitała uczestników sesji.   



Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak poinformowała,  że na drzwiach 

wejściowych do sali obrad zamieszczona jest klauzula informacyjna zgodnie  

z wymogami RODO. Informacja ta również wyświetlana jest na sali przed 

rozpoczęciem obrad. Każdy z uczestników sesji ma możliwość zapoznania się z jej 

treścią.  

 

 

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zapytała czy ktoś chce zabrać głos w sprawie 

porządku obrad.  

Wójt Gminy M.Zieliński wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych 

punktów w brzmieniu: 

- Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Przyjaciół Przyrody 

Polskiej w Klęczkowie o strukturze klas I-III wraz z oddziałem przedszkolnym. 

- Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy 

Działdowo nieruchomości, oznaczonej jako działka nr 363/10 obręb Komorniki. 

- Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Filice. 

- Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr XX/154/20 z dnia 20 lutego 2020 r.                     

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: Komorniki, Kisiny, Uzdowo, 

Burkat. 

/ załącznik nr 2 /  

 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad, 

zgodnie z wnioskiem Wójta o dodatkowe punkty: 

Jednogłośnie tj. 14 „za” wprowadzono do porządku obrad punkt: Podjęcie uchwały                 

w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Przyjaciół Przyrody Polskiej                      

w Klęczkowie  o strukturze klas I-III wraz z oddziałem przedszkolnym. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 2.1. do protokołu/. 

 

Jednogłośnie tj. 14 „za” wprowadzono do porządku obrad punkt : Podjęcie uchwały             

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy Działdowo 

nieruchomości, oznaczonej jako działka nr 363/10 obręb Komorniki. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 2.2 do protokołu/. 



 

Jednogłośnie tj. 14 „za” wprowadzono do porządku obrad punkt : Podjęcie uchwały              

w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Filice. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 2.3 do protokołu/. 

 

Jednogłośnie tj. 14 „za” wprowadzono do porządku obrad punkt : Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr XX/154/20 z dnia 20 lutego 2020 r. w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Działdowo w obrębach geodezyjnych: Komorniki, Kisiny, Uzdowo, Burkat.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 2.4 do protokołu/. 

 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia porządku 

obrad po zmianach. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad po zmianach,                  

w brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski i informacje.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2022-2030. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2022 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Działdowo 

uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach              

i ćwiczeniach.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Działdowo                           

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego                    

i o wolontariacie na rok 2022. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXVI/277/21 Rady Gminy 

Działdowo z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie określenia zasad przyznawania 

uczniom Stypendium Wójta Gminy Działdowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Przyjaciół Polskiej  

w Klęczkowie o strukturze klas I-III wraz z oddziałem przedszkolnym. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz 

Gminy Działdowo nieruchomości, oznaczonej jako działka nr 363/10 obręb 

Komorniki. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo  w obrębie geodezyjnym 

Filice. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XX/154/20 z dnia 20 lutego   2020 r.   

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: Komorniki, Kisiny, 

Uzdowo, Burkat. 

15. Sprawozdanie  z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

gminę Działdowo w 2021 roku. 

16. Prezentacja z realizacji projektów pn. 

- „ E-usługi jako nowoczesne rozwiązanie sieci wodociągowej w Gminie 

Działdowo”, 

- „ Budowa infrastruktury oświetlenia hybrydowego wiatrowego zasilanego                    

z odnawialnych źródeł energii na terenie gminy Działdowo”. 

17. Wystąpienie Marszałka Województwa  Warmińsko-Mazurskiego Gustawa Marka 

Brzezina. 

18. Sprawy bieżące. 

19. Zamknięcie obrad.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 2.5 do protokołu/

  

 

 

        
Ad. pkt 3 



Protokół z XLIX Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytania, tj. 14  głosami 

„za”/ protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu/ 

 
Ad.pkt 4 

Wójt Gminy M.Zieliński przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym,  z uwzględnieniem wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał. 

/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 

 
Ad.pkt 5 

Nikt nie zabrał głosu. 

 
Ad. pkt  6 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o  pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy Działdowo w dniu 16 lutego 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr L/380/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Działdowo na lata 2022-2030. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad. pkt  7 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o  pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy Działdowo w dniu 16 lutego 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr L/381/22 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2022 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  



 

Ad. pkt  8 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o  pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy Działdowo w dniu 16 lutego 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr L/382/22 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy 

Działdowo uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniach i ćwiczeniach. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

  

Ad. pkt  9 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o  pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy Działdowo w dniu 16 lutego 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr L/383/22 w sprawie programu współpracy Gminy Działdowo                           

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 

3 ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego                    

i o wolontariacie na rok 2022. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. pkt  10 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o  pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  



Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy Działdowo w dniu 16 lutego 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr L/384/22 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXVI/277/21 Rady 

Gminy Działdowo z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie określenia zasad 

przyznawania uczniom Stypendium Wójta Gminy Działdowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. pkt  11 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o  pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy Działdowo w dniu 16 lutego 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy 13 głosami „za”, 1 głos „wstrzymujący się” podjęła 

Uchwałę Nr L/385/22 w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Przyjaciół 

Przyrody Polskiej  w Klęczkowie o strukturze klas I-III wraz z oddziałem 

przedszkolnym. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. pkt  12 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o  pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy Działdowo w dniu 16 lutego 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 



Uchwałę Nr L/386/22 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na 

rzecz Gminy Działdowo nieruchomości, oznaczonej jako działka nr 363/10 

obręb Komorniki. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad. pkt  13 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o  pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy Działdowo w dniu 16 lutego 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr L/387/22 w sprawie zmiany uchwały Nr XX/155/20 Rady Gminy 

Działdowo z dnia 20 lutego 2020 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w 

obrębach geodezyjnych: Pierławki, Filice, Uzdowo, Wysoka, Ruszkowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

Ad. pkt  14 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o  pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy Działdowo w dniu 16 lutego 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr L/388/22 w sprawie zmieniającej uchwałę Nr XX/154/20 z dnia 20 

lutego   2020 r.   w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębach 

geodezyjnych: Komorniki, Kisiny, Uzdowo, Burkat. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu/ 



Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

Ad. pkt.15 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez gminę Działdowo w 2021 roku. 

/ sprawozdanie stanowi załącznik nr 23 do protokołu/ 

 

Ad. pkt 16 

Wójt Gminy wspomniał o ukończonym projekcie na 128 lamp hybrydowych 

dofinansowanych z samorządu województwa warmińsko-mazurskiego. Nowe 

oświetlenie powstało tam, gdzie buduje się najwięcej domów. Realizacja zadania 

kosztowała blisko 2,5 mln zł.  Drugi projekt dotyczy nowych wodomierzy w gminie 

wiejskiej Działdowo, który nie został do końca ukończony, ponieważ zostało około 70 

wodomierzy do zamontowania w miejscach, gdzie nie zastaliśmy nikogo w domu lub 

miejsca są trudno dostępne. Zgodnie z projektem musza być zamontowane 

wszystkie wodomierze. Koszt całej inwestycji to blisko 2 mln zł. Gmina z własnego 

budżetu dokłada 250 tys., reszta pochodzi ze środków samorządu województwa 

warmińsko-mazurskiego. Mieszkańcy nie ponoszą żadnych opłat związanych                    

z instalacją nowych urządzeń. 

Wójt M. Zieliński podziękował panu Marszałkowi za wsparcie i prosi o dalsze 

wspomaganie Gminy Działdowo.  

Następnie przedstawione zostały prezentacje z realizacji projektów pn. 

- „ E-usługi jako nowoczesne rozwiązanie sieci wodociągowej w Gminie Działdowo”, 

- „ Budowa infrastruktury oświetlenia hybrydowego wiatrowego zasilanego                    

z odnawialnych źródeł energii na terenie gminy Działdowo”. 

 

Ad. pkt 17 

Wystąpienie Marszałka Województwa  Warmińsko-Mazurskiego Gustawa Marka 

Brzezina. Powitał wszystkich uczestniczących na sesji Rady Gminy Działdowo: 

„Bardzo miło, że możemy spotkać się w pełnym składzie. W pierwszych słowach 

chcę pogratulować za wrażliwość i dobrą stronę tego samorządu. Przy takim czasie 

świątecznym, bo warto się pochwalić tą inspiracją, inicjatywą jesteście pierwsi jako 

gmina, samorząd  przy innowacyjnych inwestycjach. Można przykładem świadczyć. 

Dzisiaj Gmina Działdowo serdecznie  gratuluję, strzał w dziesiątkę, kiedy szaleje 



drożyzna, kiedy koszty nośników energii są ogromne, kiedy trzeba oszczędzać i mieć 

wgląd w proces całych bieżących wydatków – pomiarowanie sieci wodociągowej. To 

jest dobra decyzja, dobrze sporządzone wnioski, dobre sfinalizowanie akcesji 

pieniędzy unijnych – efekt  oszczędności.  Z własnych środków trudno by było zrobić 

taką inwestycję. Dobry projekt, duże dofinansowanie Unii 85 % w sumie około 4 mln 

zł na oba projekty, nie ponoszenie kosztów jeżeli chodzi o energię przez długi czas 

eksploatacji, na sieciówce tym ważnym zadaniu Wodkan jest ogromnym też 

przedsięwzięciem  pozytywnym”.  

Marszałek G. Brzezin wspomniał o pracy jako wójt gminy Ostróda z naszymi 

lokalnymi samorządowcami.  

„Podziękowania i gratulacje. Partnerstwo i dobre wnioski. Listy rezerwowe zostały 

uruchomione, gmina Ostróda tez podobny projekt będzie realizowała. Gmina 

Działdowo była jako pierwsza w  realizacji takiej inwestycji, co trzeba chwalić i być 

dumnym. Wielkie gratulacje powinszowania, bo na ten czas to jest naprawdę 

moment oddechu i rekompensaty tego wysiłku inwestycyjnego i zwykły rachunek 

ekonomiczny. Jeżeli za oświetlenie i dobre opomiarowanie sieciowe można 

zaoszczędzić to świadczy o dobrym gospodarowaniu w gminie Działdowo. Mamy 

szczęście do dobrych gospodarzy. Macie Państwo szczęście tutaj w gminie dobrych 

gospodarzy, jeden po drugim następuje i w środowisku działdowskim też jak znam              

z codzienności dużo się dzieje w całym powiecie, w każdej gminie jest sporo 

pozytywnych przykładów do naśladowania przez inne samorządy. Dobra współpraca 

też z nami z samorządem województwa szczególnie w obszarze dróg. To jest 

podstawa i Działdowszczyzna jest pokazywana jako wzór na cały region”. 

Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego powiedział o bieżących 

zapowiedziach i o krótkiej perspektywie. 

Nastąpiła finalizacja  Regionalny Program Operacyjny w stu procentach wdrożony. 

Udało się zabezpieczyć 20 mln euro na trzynastą oś w Regionalnym Programie 

Operacyjnym tzw. z europejsko-brukselsko REACT-EU. Jest to oś, która jest anty 

działaniom covidowym. 10 mln euro pójdzie na przedsiębiorców, 10 na szpitale, 

natomiast też szpitale powiatowe, szpitale wojewódzkie. Uruchomione zostały listy 

rezerwowe. Jeszcze nie przez zarząd podjęte, będą podpisywane 4 lub 5 projektów 

na Działdowo tj. szpital powiatowy, odnawialne źródła energii.  



Marszałek G. Brzezin zachęca do udziału w małych grantach. Przyszła 

perspektywa: żeby nie doszło do  nieopatrznej eliminacji Polski z pozyskiwania 

pieniędzy unijnych.  

Podziękowania i gratulacje, należy chwalić się na cały region.  A to, że akurat Gminie 

Działdowo trafiło, jako odpór najgorszego czasu tych obciążeń finansowych to tylko               

i wyłącznie zasługa gminy.  

Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego zaprasza do dalszej 

współpracy , bo  jest ona wzorowa. 

 

Ad.pkt 20 

Sprawy bieżące. 

Wójt Gminy opowiedział o działaniach na terenie gminy:  

- ogłoszono przetarg na budowę dróg w miejscowości Filice; 

- ogłoszono przetarg na drogę w miejscowości Turza Wielka ze Środków Funduszu 

Dróg Samorządowych około miliona złotych; 

- złożony został wniosek do FDS na miejscowość Ruszkowo. Jesteśmy na                        

81 miejscu w liście rezerwowej. Również został złożony wniosek do Polskiego Ładu 

na sfinansowanie remontu drogi w 98 %; 

- złożono wniosek na drogę w miejscowości Krasnołąka- II etap; 

- remont krótkich odcinków dróg w miejscowości: Kisiny, Wilamowo, Ruszkowo, 

Sławkowo, Krasnołąka: umowy podpisane na około 600 tys. 

- zaplanowano pieniądze w budżecie na drogi w miejscowości Burkat; 

- budowa chodnika i odwodnienia w miejscowości Sławkowo; 

- złożony został wniosek do Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na drogę                           

w miejscowości Petrykozy; 

- złożone zostały wnioski do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na cztery drogi 

gminne: Jankowice, Ruszkowo, Sławkowo, Myślęta; 

- na drogę Pierławki-Burkat został złożony wniosek do Polskiego Ładu, kwota 

inwestycji wynosi ponad 4 mln złotych; 

- złożono wniosek na ul. Północną ze współpracą z panem Burmistrzem i panem 

Starostą; 

- otwarcie zakładu Tae Sung w miejscowości Komorniki; 

- ukończenie ciągu pieszo-rowerowego w miejscowości Kisiny; 



- przygotowywane są wnioski na dokumentację: drogi Petrykozy, Zakrzewo, 

Pierławki, Kisiny, Burkat, Uzdowo;  

- został złożony wniosek na kanalizacje w miejscowości Jankowice; 

- przygotowano dokumentację na podłączenie kanalizacji Grzybin do Uzdowa; 

- ogłoszono przetarg na remont oczyszczalni w Uzdowie; 

- podłączono do kanalizacji osiedla w miejscowości Filice; 

- koncepcja podłączenia kanalizacji w miejscowości Księży Dwór; 

- zakończono budowy boiska wielofunkcyjnego w miejscowości Ruszkowo; 

- ukończono dokumentację na świetlicę wiejską w miejscowości Sławkowo;  

- zakończono remontu Klubu Seniora w Kurkach; 

- został złożony wniosek o przedłużenie terminu na samochód dla 

niepełnosprawnych; 

- przekazano samochód strażacki z Turzy Wielkiej na oczyszczalnie ścieków                       

w Uzdowie; 

- realizacja programu Cyfrowy urząd; 

- realizacja programu wsparcia dla dzieci z rodzin byłych pracowników PGR; 

- ukończenie programu Laboratoria Przyszłości dla szkól na terenie gminy 

Działdowo; 

- zakończony został I etap na lampy hybrydowe, II etap jest na przygotowaniu 

dokumentacji na 130 szt.; 

- panele fotowoltaiczne na obiektach z terenu gminy Działdowo tj. budynek Urzędu 

Gminy, GZUK, szkoły podstawowe; 

- składano wnioski o Małe Granty Sołeckie Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego; 

- składano wnioski do lokalnej grupy działania PROW na miejscowość Petrykozy                      

i Pierławki; 

- rozdawano paczki dla dzieci w wieku 3-10 lat; 

Sołtys Lipówki P. Trąbiński: Panie Wójcie, proszę o wyjaśnienie sytuacji                            

z oświetleniem które ma miejsce w mojej miejscowości. 

Wójt Gminy wspomniał, że oświetlenie w miejscowości Lipówka było robione na pięć 

etapów. Cztery etapy się świecą, jeden nie. Firma do końca lutego ma skończyć 

ostatni etap.   

Wspomniał również o wymienionych wszystkich lampach na terenie gminy na ledowe 

– około 800 sztuk.  



 

Starosta Powiatu działdowskiego P. Cieśliński: 

„ Chciałem przede wszystkim pogratulować gminie Działdowo panu wójtowi 

wszystkim radnym, sołtysom za to prężne działanie. Cieszę się bardzo, że kolejny 

gospodarz jest taki w gminie Działdowo bardzo pracowity i dzięki współpracy udaje 

nam się wiele inwestycji wspólnie zrealizować. Proszę państwa jeśli chodzi                       

o wspólne inwestycje to chciałbym podkreślić ostatnie trzy lata były bardzo pracowite 

i bardzo owocne w tych inwestycjach. Chciałbym dodać do słów pana Marszałka, że 

dróg wojewódzkich, ciągów pieszo rowerowych na terenie powiatu Działdowskiego, 

które są w zarządzie pana Marszałka, wykonano za prawie 35 milionów złotych. We 

wspólnym udziale samorządów gminnych i powiatu jest to bardzo duży udział. Powiat 

Działdowski wykonał przy udziale Gminy, ze środków własnych i ze środków 

rządowych za kolejne 50 milionów złotych drogi powiatowe. Jeśli chodzi o zadania 

inwestycje innego rodzaju to w sumie z drogami wydaliśmy w ciągu trzech lat, dzięki 

ciężkiej pracy panów radnych powiatowych, całego zarządu, ponad 100 milionów 

złotych zainwestowaliśmy w powiat działdowski. Nigdy tak nie było w historii 

powiatów i historii samorządu, więc warto się tym pochwalić. Ale to co się zrobiło to 

już się zrobiło, jeździmy po trochę lepszych drogach, to widać w powiecie 

działdowskim, ale przed nami jest coraz więcej wyzwań i coraz większe są 

oczekiwania mieszkańców państwa również, dlatego też staramy się tym 

oczekiwaniom sprostać, a przynajmniej starać się im sprostać. Szukamy środków 

finansowych w różnych miejscach od pana Marszałka począwszy na środkach 

rządowych i innych skończywszy. Również udział finansowy samorządów gminnych”. 

Starosta P. Cieśliński przedstawił przyszłościową współpracę między jednostkami: 

- ze środków unijnych pana Marszałka na termomodernizację dwóch obiektów 

realizowane na terenie gminy Działdowo: DPS w Uzdowie i internat z budynkami 

towarzyszącymi w Malinowie ; 

- lista rezerwowa: droga ul. Księżodwroska aż do końca zabudowań w kierunku 

Prusinowa; 

- kolejne wspólne działanie z panem Burmistrzem a mianowicie ul. Graniczna, są 

założenia, że docelowo będzie stanowiła częściową obwodnicę miasta Działdowa;  

- otwarcie ofert na wykonanie drogi drugiego etapu Kurki-Petrykozy; 

- przygotowywanie dokumentacji w samej miejscowości Petrykozy, 



- składane są wnioski do Polskiego Ładu,  tak zwanych programów PGRowskich: są 

to 2 krótkie odcinki, jeden na terenie gminy Działdowo, drugi będzie na gminie Iłowo  

- planowany remont drogi z Gnojna do Zakrzewa do wysypiska, od krzyżówek                     

w Zakrzewie na drodze powiatowej przez Bursz do Wierzbowa;  

- ścieżka rowerowa Pierławki – Kurki;  

- stworzenie około 50 km tras rowerowych w wyższym standardzie przygotowanych 

wzdłuż wojewódzkich dróg. Plany i założenia żeby od kierunku Burkatu dalej iść 

ciągiem pieszo-rowerowym i w kierunku Pierławek, czyli trasą w kierunku Gródki – 

Lidzbark; 

- zrealizowane zostały pierwsze etapy budowy drogi ul. Leśna w obrębie miasta; 

- składany wniosek na drugi etap do Malinowa, niestety bardzo kosztowny ze 

względu na odwodnienie na całej długości drogi przygotowanej z ciągiem pieszo-

rowerowym za prawie siedem milionów zł; 

Pan Starosta podziękował panom radnym, że tak aktywnie i ciężko pracują, 

wspierając też osobę i zarząd w działaniach. Jeszcze raz pogratulował panu Wójtowi 

M. Zielińskiemu. 

Burmistrz Miasta Działdowo - Grzegorz Mrowiński: „Pani Przewodnicząca, panie 

Marszałku, panie Starosto, panie Wójcie, koledzy samorządowcy, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, przewodniczący rad sołeckich. Ja króciutko chcę powiedzieć               

o mojej współpracy moich doświadczeniach z panem wójtem, ale również z panem 

starostą i chce Państwu powiedzieć, że 30 lat temu kiedy powstawało miasto 

Działdowo i gmina Działdowo, wtedy tak wytyczono granice, że te granice 

przebiegają po drogach i raz granica biegnie z lewej strony raz biegnie z prawej 

strony. W związku z powyższym mamy wiele dróg i ulic, które tak naprawdę są                    

w naszym wspólnym interesie, jest potrzeba ich utrzymania i remontowania. 

Chciałem podziękować tutaj z tego miejsca panu Wójtowi, panu Staroście, ponieważ 

ulica Graniczna jest chyba najbardziej nieszczęśliwą ulicą, ponieważ po 

wybudowaniu tej ulicy granica będzie biegła środkiem ulicy, a więc jest to 

ewenement na skale powiatu. Żeby ją pobudować trzeba naprawdę nieźle się 

nagimnastykować. Nasi pracownicy długo nad tym myślą , ponieważ oprócz tego, że 

pan Starosta przekazał część działki, jeszcze musieliśmy wywłaszczyć na terenie 

gminy część właścicieli, żeby realizacja ta doszła do skutku. Bardzo dziękuję panu 

Staroście i panu Wójtowi, ponieważ powstanie dzięki temu obwodnica. Chcę 

uspokoić pana Wójta i państwa radnych, również mieszkańców gminy: nie będziecie 



państwo musieli partycypować w budowie drogi do nowego zakładu, który jest 

budowany na terenie gminy, ponieważ również na tą drogę pozyskaliśmy pieniądze. 

Te pieniądze, które pan Wójt planował wydać na tą drogę, będzie mógł spożytkować 

na ulicę Północną,  która jest również granicą naszych gmin. Szanowni Państwo, nie 

przedłużam chciałem panu Wójtowi pogratulować takich wspaniałych Radnych                    

i takich wspaniałych sołtysów. Ja się dużo uczyłem jak prowadzić sesję, żeby tak 

sprawnie i szybko podejmować uchwałę, natomiast również radnym i sołtysom 

chciałem pogratulować takiego Wójta. Bardzo dziękuję i życzę wszystkiego dobrego 

na zbliżające się 30-lecie Gminy”. 

 

 

Ad.pkt 21 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak  

o godz.11.15 zamknęła L Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

      Protokołowała:         Przewodniczyła: 
      Agata Pszenna                                          Krystyna Wasiak 
       /Referent/                            /Przewodnicząca Rady Gminy/ 
 
Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z  L Sesji Rady Gminy 

Działdowo, która odbyła się w dniu 18 lutego 2022 r. 


